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Punkt 1 Meddelelser

Beskrivelse
Kulturministeriet har fremsendt en orientering og vejledning om samarbejde mellem1.
musikskoler og folkeskoler i medfør af folkeskolereformenBilag
2 bilag
 
Sammenligning af kommunale tilskud til aktiviteter i henhold til2.
folkeoplysningsloven.Bilag
2 bilag
 
Redegørelse vedrørende Musikhuset på Lautrupgård i Ballerup.Bilag3.



1 bilag
 
Teaterforeningen TEMA - orientering om børneteatersæson 2014/2015.Bilag4.
1 bilag
 
Artikel i Berlingske Tidende den 28. juli 2014 "Vi vil også have et publikum om 305.
år".Bilag
1 bilag
 
Strategi for aktivt medborgerskab og frivillighed samt Frivillighedsrådets indsatsområder,6.
mål og handlinger 2014 og 2015.Bilag
Uddeles på mødet
 
Artikel fra Jyllandsposten den 6. august 2014 om VM i badmintonBilag7.
1 bilag

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 2 Anden budgetopfølgning 2014 for Kultur- og
Fritidsudvalget

Indhold

Sammendrag

Anden budgetopfølgning for 2014 forelægges hermed for Kultur- og Fritidsudvalget.

Baggrund

I henhold til tidsplanen for budgetopfølgningen for 2014 skal de enkelte fagudvalg ajourføre
budgettet tre gange årligt. I denne sagsfremstilling præsenteres resultatet af anden
budgetopfølgning for 2014.

Sagsfremstilling

I forhold til seneste ajourførte budget for 2014 er der ved anden budgetopfølgning for 2014
indarbejdet overførsler på 0 mio. kr., omplaceringer på 0,1 mio. kr. og reelle afvigelser på 0,4
mio. kr.

Det ajourførte budget var inden anden budgetopfølgning 2014 på 135 mio. kr. Udvalgets
samlede bevilling vil efter opfølgningen udgøre 135,5 mio. kr.



Anden budgetopfølgning for 2014 medfører en forventet forøgelse/reduktion af
budgetoverslagene for 2015 med 0,8 mio. kr., 2016 med 0,2 mio. kr., 2017 med 0,2 mio. kr. og
2018 med 0,5 mio. kr. 

Opfølgningen baserer sig på fire måneders forbrug i 2014.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

På baggrund af anden budgetopfølgning i 2014 kan forslag til nyt ajourført budget opgøres
således: 

Bevillingsramme
mio. kr. netto

Ved-
taget budget

Ajour-
ført
budget

Om-
place-
ringer

Reelle
af-
vigelser

Nyt
ajourført
budget

40.35.
Folkeoplysning
og fritids-
aktiviteter mv.

35,8 33,9 -0,2 0 33,7

40.37.
Folkebiblioteker 32,3 32,6   -0,1 0 32,5

40.38.
Kulturel
virksomhed

23,9 25,0 0,3 0,4 25,7

40.39.
Klubber og byggelegepladser 41,2 43,5 0,1 0 43,6

I alt 133,2 135,0 0,1 0,4 135,5

Effekten af budgetopfølgningen og andre ændringer resulterer i følgende ændringer på
budgetårene 2015-2018. Tallene er inkl. budgetomplaceringer mellem udvalg og rammer
(angivet i 2015-priser):

Bevillingsramme
mio. kr. netto 2015 2016 2017 2018

40.35.
Folkeoplysning
og fritids-
aktiviteter mv.

-0,2 -0,2 -0,2 -0,2

40.37.
Folkebiblioteker -0,1 -0,1 -0,1 -0,1

40.38.
Kulturel
virksomhed

0,9 0,3 0,3 0,3



40.39.
Klubber og byggelegepladser 0,2 0,2 0,2 0,5

I alt 0,8 0,2 0,2 0,5

De væsentligste årsager til de reelle afvigelser er:

Tilbageførelse af prisfremskrivning på grund af fastlåste budgetter jævnfør
kontrakter/takster m.m. (40.35, 40.37, 40.38, 40.39)
Musikskolens lønudgift i forbindelse med den nye skolereform (40.38)

Fra 2013 til 2014 udgjorde overførslerne 1,9 mio. kr. på rammerne under Kultur- og
Fritidsudvalget. De forventede overførsler fra 2014 til 2015 udgør -2,0 mio. kr.

Bilag

2 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for By, Kultur og Erhverv indstiller, at

Budgetopfølgningen for Kultur- og Fritidsudvalget indgår som en del af den samlede1.
budgetopfølgning, der fremlægges for Økonomiudvalget og Kommunalbestyrelsen.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 3 Digitaliseringsstrategi 2014-2017 for 0 til 18 år

Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalget den 13. maj 2014 Punkt 3



Indhold

Sammendrag

Center for Skoler og Institutioner har udarbejdet et udkast til en Digitaliseringsstrategi
2014-2017. Digitaliseringsstrategien skal være gældende for daginstitutioner, skoler/BFO'er
og klubber. Strategien har været i høring, og høringssvarene er nøje gennemgået og
indarbejdet, hvilket har medført enkelte rettelser til strategien.

Baggrund

Der er udarbejdet et udkast til en digitaliseringsstrategi for 2014-2017, som skal være
gældende for dagtilbud, skoler/BFO'er og klubber i Ballerup Kommune. Dagtilbud og skoler/BFO
hører under Børne- og Skoleudvalgets område, mens klubberne hører under Kultur- og
Fritidsudvalgets område.
 

Materialet har været sendt i høring hos skolebestyrelser, forældrebestyrelser for dagtilbud og
klubber, Ballerup Bibliotekerne samt i Kommunalbestyrelsens it-udvalg. Høringsmaterialet
er nøje gennemgået og indarbejdet i materialet, hvilket har givet anledning til nogle rettelser i
digitaliseringsstrategien.

Sagsfremstilling

Der er indgået 11 høringssvar til digitaliseringsstrategien. Høringssvarerne har været
konstruktive og bestået dels af nogle overordnede forslag dels af helt konkrete tiltag. Da
digitaliseringsstrategien er en strategi, som skal danne rammen for institutionernes lokale
strategier, forsøger den fælles digitaliseringsstrategi at danne den overordnede ramme. Det
betyder, at kommentarer eller forslag til lokale udmøntninger foreslås brugt som inspiration i
den videre proces. Derfor anbefales det, at den enkelte institution indtænker disse tiltag i deres
lokale strategi. 
 

Rettelser, der anbefales som ændringer i strategien, er tilføjet med rødt i bilagsteksten. På
baggrund af høringssvarene og de konklusioner der er draget deraf, foreslår Center for Skoler
og Institutioner, at udkastet til digitaliseringsstrategien i sin nuværende form godkendes.
 

Sagen forelægges også Børne- og Skoleudvalget.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

3 Bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler og Institutioner foreslår, at

Digitaliseringsstrategien 2014-2017 godkendes i sin nuværende form.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 4 Oprettelse af forfatterskole for børn på Ballerup
Bibliotek

Tidligere behandling

Kunstrådet den 4. juni 2014 Punkt 3

Indhold

Sammendrag

Ansøgning fra Ballerup Bibliotek om tilskud på 60.000 kr. til oprettelse af en forfatterskole for
børn i skoleåret 2014/15. Det indstilles, at ansøgningen imødekommes. 

Baggrund

I en konsekvens af en meget besøgt sommerferieaktivitet "forfatterværksted" ønsker Ballerup
Bibliotek at oprette et til to skrivehold i skoleåret 2014/15.

Sagsfremstilling



I forlængelse af en af kommunens meget besøgte sommerferieaktiviteter, nemlig
forfatterværkstedet, ønsker Ballerup Bibliotek, i samarbejde med forfatteren Nina Sahl, at
oprette en egentlig forfatterskole for børn mellem 9 og 17 år.

Ballerup Bibliotek vil i første omgang etablere et eller to hold, som i løbet af skoleåret 2014/15
mødes en eller to gange om ugen, samt den første lørdag i måneden.

Undervisningen foregår på biblioteket og har fast en bibliotekar tilknyttet. Nina Sahl, der selv
bor i Ballerup, varetager undervisningen.

Der søges om 60.000 kr., 50.000 kr. til Nina Sahls honorar, samt 10.000 kr. til gæstende
forfattere.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Udgiften til oprettelse af et til to skrivehold på 60.000 kr. finansieres af Børnekunstkontoen,
hvorpå der resterer 200.000 kr. i 2014.

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for By, Kultur og Erhverv indstiller, at

Der ydes et tilskud på 60.000 kr. til oprettelse af forfatterskole på Ballerup Bibliotek i1.
skoleåret 2014/15.
 
Udgiften finansieres af Børnekunstkontoen.2.

Beslutningshistorik

Beslutningen truffet af Kunstrådet d. 04-06-2014

Indstillingen godkendt



Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 5 Ballerup Kunstråds besøg i Kultur- og
Fritidsudvalget

Indhold

Sammendrag

For at få en tættere dialog mellem Kultur- og Fritidsudvalget og Ballerup Kunstråd er det aftalt,
at repræsentanter fra Ballerup Kunstråd deltager i Kultur- og Fritidsudvalgets augustmøde med
henblik på, at udvalget får en orientering om Kunstrådets arbejde.

Baggrund

Kultur- og Fritidsudvalget har på deres majmøde besluttet at invitere Ballerup Kunstråd til
udvalgets augustmøde.

Sagsfremstilling

Med baggrund i "Rapport og perspektiveringer vedr. Ballerup Kunstråds arbejde 2009-13" vil
følgende repræsentanter fra Ballerup Kunstråd:

Cai Ulrich von Platen
Marika Seidler
Thomas Agergaard

orientere om Kunstrådets arbejde.

Endvidere deltager lederen af Børnekulturcenteret og Ballerup Billedskole, Mette Gitz-Johansen
under behandlingen af sagen med henblik på en drøftelse af de to institutioners virke og
fremtid.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for By, Kultur og Erhverv indstiller, at 

Orienteringen om Ballerup Kunstråds arbejde tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 6 Ansøgning om tilskud til afholdelse af Ballerup
Musikfest 2015

Indhold

Sammendrag

Ballerup Musikfest Forening søger om forhåndstildeling af 150.000 kr. for budgetåret 2014 samt
om en tilkendegivelse af en tildeling på et tilsvarende beløb på 150.000 kr. i budgetåret 2015 til
brug for Ballerup Musikfest i 2015.

Baggrund

Ballerup Musikfest Forening blev stiftet i 2006 med det hovedformål at arrangere en lokal
musikfest hvert andet år i ulige år i det offentlige rum i Ballerup Bymidte. Der
deltager primært lokale danse- og amatørmusikgrupper samt udenlandske venskabsgrupper.

Der har været afholdt musikfest hvert andet år siden 2007.

Sagsfremstilling

Ballerup Musikfest 2015 afholdes den 21. - 23. august 2015 efter samme koncept som tidligere.



Musikfesten planlægges og gennemføres af ulønnede frivillige. Der er endnu ikke fastlagt et
egentligt program for musikfesten.

Foreningen kan ifølge egne vedtægter kun disponere over de kontante midler, foreningen til
enhver tid har til rådighed. I 2013 gav musikfesten et overskud på 28.000 kr., der dog på grund
af tyveri blev brugt på genindkøb af musikinstrumenter. Musikfesten for 2015 har med den
nuværende formue en startkapital på ca. 41.000 kr. inkl. 24.500 kr. fra Ove E. Dalsgaards
donation, hensat til børneland ved Musikfest 2015.

Center for By, Kultur og Erhvervs bemærkninger

Siden 2006 har der været afsat midler til amatørmusikbegivenheder - den såkaldte musikpulje.
Ballerup Musikfest Forening har hidtil været eneste ansøger og modtager af tilskud herfra.
Foreningen har således en forståelig forventning om fortsat at kunne modtage et væsentligt
tilskud til musikfesterne.

Foreningen blev tilbage i 2010 orienteret om, at budgettet for bl.a. musikpuljen var justeret, og
at det derfor ikke længere var muligt at yde et årligt tilskud på 150.000 kr. til musikfesten.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Kultur- og Fritidsudvalget har for 2014 afsat 113.700 kr. årligt til amatørmusikbegivenheder i
den såkaldte Musikpulje.

Af hensyn til den fortsatte planlægning af Musikfest 2015 har foreningen allerede nu behov for
at kende tilskuddets størrelse i både 2014 og 2015, hvorfor det anbefales at give et tilsagn om
reservering af beløbet i budget 2015. Udvalget kan naturligvis ikke foretage den endelige
bevilling af tilskud for 2015, før budgettet er vedtaget.

Bilag

2 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for By, Kultur og Erhverv indstiller, at



Musikpuljens budget for 2014 på 113.700 kr. bevilges til Musikfest 2015.1.
 
Musikpuljens budget for 2015 reserveret foreløbigt til Musikfest 2015.2.
 
Der tages endelig stilling til bevilling af tilskud fra budget 2015 primo 2015 efter3.
fremsendelse af foreløbigt program for musikfesten.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 7 Fremtidig drift af East Kilbride Badet i Ballerup

Indhold

Sammendrag

East Kilbride Badet ønsker indført tre nye billettyper for at tiltrække især børn og familier.
Samtidig søges der bevilling til en opgradering af East Kilbride Badet.

Baggrund

På baggrund af drøftelserne på Kultur- og Fritidsudvalgets introduktionsseminar på KolleKolle i
april 2014 fremlægges sag om den fremtidige drift af East Kilbride Badet. 

Sagsfremstilling

Sagen om den fremtidige drift af East Kilbride Badet omhandler to emner:

Nye takster/billettyper1.
Opgradering af East Kilbride Badets faciliteter2.

1. Nye takster/billettyper

Det foreslås som udgangspunkt at fastholde de nuværende takster. Dog foreslås det, at
følgende tre nye billettyper indføres fra og med 2015:

Ingen betaling for børn under 7 år

Det foreslås, at der genindføres gratis adgang for børn under 7 år. East Kilbride Badet har indtil
2011 haft gratis adgang for børn under syv år. Det er konstateret, at efter der er indført
betaling for denne målgruppe er besøgstallet faldet.



Familiebillet

Det foreslås, at billetten skal koste 65 kr. og inkluderer adgang for en voksen og to børn over 7
år (dette er en mindreindtægt på 9 kr. pr. besøg). Denne billettype vil gøre East Kilbride Badet
konkurrencedygtig i forhold til "nabo"badene. 

Skoleferiebillet (sommer- efterårs- og vinterferie)

Det foreslås, at billetten skal koste 10 kr. og gælde for børn mellem 7-15 år (Indførelse af denne
billettype medfører, at East Kilbride Badet holder åbent i sommerferien, hvilket vurderes
hensigtsmæssigt i forhold til byens borgere, særligt børn og unge).

2. Opgradering af East Kilbride Badets faciliteter

Under henvisning til drøftelserne på Kultur- og Fritidsudvalgets seminar på KolleKolle foreslås
det, at følgende arbejder igangsættes:

Renovering af skabe i omklædningsrummet - udskiftning af låse/døre - 300.000 kr.
Ny gulvvaskemaskine - 30.000 kr.
Udskiftning af skilte i hallen - 18.000 kr.
Udskiftning af musikanlæg - 25.000 kr.
Etablering af klatrevæg - 150.000 kr.
Renovering af udearealerne, herunder etablering af legeredskaber - afventer tilbud fra
ejendomme.

Konkret anlægsbevilling vil blive udarbejdet til Kultur- og Fritidsudvalgets septembermøde. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Nye takster/billettyper

Ingen betaling for børn under 7 år

Genindførelse af gratis adgang for børn under 7 år forudsættes at være udgiftsneutral, idet det
forventes, at forældre vil følge deres børn til svømning, og derved vil billetsalget for voksne
stige.

Familiebillet

Indførelse af en familiebillet forudsættes at være udgiftsneutral, idet der forventes et øget
besøgstal.

Skoleferiebillet (sommer- efterårs- og vinterferie)

Indførelsen af skoleferiebilletter forventes at medføre en udgift til en seks-ugers vikardækning
svarende til 30.000 kr. Finansieres inden for East Kilbride Badets ramme. 



Taksterne indarbejdes i takstbilaget for budget 2015.

For så vidt angår opgradering af East Kilbride Badets faciliteter udarbejdes der særskilt
anlægsbevilling til udvalgets septembermøde. Til brug for delvis finansiering af ønskerne
resterer der pt. 167.000 kr. som uforbrugte midler på anlægsbevillingen "Etablering/renovering
af diverse idrætsfaciliteter - rammeanlægsbevilling".

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for By, Kultur og Erhverv indstiller, at 

Der indføres tre nye billettyper i East Kilrbidebadet fra 2015: Børn under 7 år gratis,1.
familiebillet samt skoleferiebillet.
 
East Kilbride Badet holder åbent i sommerferien fra og med 2015.2.

Beslutning

Indstillingen godkendt med disse bemærkninger:

På næste møde i Kultur- og Fritidsudvalget ønskes en overnordnet drøftelse af East Kilbride
Badet. Herudover ønsker Kultur- og Fritidsudvalget, at muligheden for en alternativ
familliebillet, bestående af to voksne og to børn, undersøges.

Punkt 8 Fremtidig strategi og driftsform for Ballerup
Super Arena

Tidligere behandling

Kommunalbestyrelsen den 26. august 2013 Punkt 26



Indhold

Sammendrag

Den nuværende partnerskabsaftale med Eventforce A/S udløber den 31. december 2015. Med
henblik på at kvalificere den endelige beslutning om den fremtidige driftsform af Ballerup Super
Arena, foreslås det, at der gennemføres en markedsdialog med relevante aktører på området.

Markedsdialogen skal danne grundlag for en senere beslutning om at gennemføre et udbud af
driften af Ballerup Super Arena i eksternt regi, herunder opstilling af de udbudsbetingelser,
der skal til for at realisere kommunens ønsker til Ballerup Super Arena som et multifunktionelt,
idrætsligt og kulturelt fyrtårn. 

Baggrund

Igennem 2013 og 2014 er den fremtidige strategi for Ballerup Super Arena blevet behandlet i
Kommunalbestyrelsen. Senest har Kommunalbestyrelsen på møde den 26. august 2013, punkt
26, bl.a. truffet beslutning om, at den nuværende aftale med Event Force ikke forlænges efter
udløb den 1. januar 2015, og at der ske en kvalificering af udbudsbetingelser, der kan realisere
kommunens ønsker til Ballerup Super Arena.

Sagsfremstilling

For at kvalificere den endelige beslutning om den fremtidige driftsform af Ballerup Super Arena,
foreslås det, at der gennemføres en markedsdialog med relevante aktører på området.

Udgangspunktet for markedsdialogen (jævnfør bilag 2 - markedsdialog) og den fremtidige
driftsform er, at den skal understøtte Ballerup Kommunes overordnede vision for Ballerup Super
Arena, som er følgende:

Ballerup Super Arena skal være et idrætsligt og kulturelt fyrtårn for Ballerup Kommune1.
gennem værtskab for begivenheder på højeste internationale niveau.
 
Ballerup Super Arena skal give borgerne mulighed for på nærmeste hold at opleve store2.
idræts- og kulturbegivenheder.
 
Ballerup Super Arena skal danne rammen om flest mulige, lokalt forankrede aktiviteter,3.
herunder ikke mindst foreningsidræt og skole- og institutions aktiviteter.
 
Ballerup Super Arena skal være nationalt elitecenter for cykelsporten og hermed skabe4.
grundlag for resultater i verdensklasse.

Forudsætningen er, at Ballerup Super Arena skal drives inden for den økonomiske ramme, der
eksisterer i dag. Udgangspunktet for valget af den fremtidige driftsstrategi og - model for
Ballerup Super Arena - er, at den er i overensstemmelse med og understøtter visionen for
Ballerup Super Arena.



Endvidere har udgangspunktet været, at der som led i forberedelsen af den endelige beslutning
om fremtidig driftsform skal etableres et grundlag for gennemførelse af et udbud af opgaven.
Endelig skal der foreligge en analyse af et muligt kommunalt alternativ til et udbud af opgaven,
når udvalget senere skal træffe beslutning om den fremtidige driftsform.

Et udbud af opgaven vil skulle gennemføres som et EU-udbud. Det forventes, at et EU-udbud
kan tage op til seks måneder at gennemføre iberegnet planlægning, gennemførelse, beslutning
om kontrakttildeling samt indgåelse af endelig kontrakt (se bilag 3 udbudstidsplan).

Dette betyder, at en ny kontrakt tidligst kan komme på plads i andet kvartal 2015. Dermed har
den eksisterende leverandør, for så vidt, at denne ikke fortsætter, ca. seks måneder til at
afvikle sit engagement. Det vurderes i lyset af andre lignende kontrakter på markedet at være
tilstrækkeligt.

Der er foretaget en interessentanalyse, der har identificeret de mest relevante markedsaktører
(kommercielle såvel som ikke-kommercielle), der kan indgå i en markedsdialog, (se bilag 2
markedsdialog). Markedsdialogen gennemføres på denne baggrund med relevante
markedsaktører (proces og indhold af markedsdialogen er beskrevet i bilag 2 (markedsdialog).

Efter markedsdialogen foretages en opsamling af viden og erfaringer, som inddrages i en
analyse af fordele og ulemper ved at gennemføre et EU-udbud, som vil betyde en fortsat
ekstern opgavevaretagelse. Viden og erfaringer vil også danne grundlag for at vurdere
eventuelle andre driftsmodeller, som ikke indebærer et udbud (se bilag 4, som opsummerer
fordele og ulemper ved forskellige modeller).

Forudsætningen for alle Ballerup Super Arena-driftsmodellerne er, at de skal drives inden for
den økonomiske ramme, der eksisterer i dag. I den forbindelse har en rapport og intern
undersøgelse belyst tre forskellige driftsmodeller og analyseret fordele og ulemper ved hver af
dem. Kun model 1 indebærer gennemførsel af et EU-udbud:

Driftsmodeller Facility management Event management

    1. Den eksisterende model med
ekstern varetagelse af både facility- og
eventmanagement

Ekstern (leverandør) Ekstern (leverandør)

    1. Intern driftsmodel med målrettede og
udvalgte eksterne koncessioner på
eventvaretagelse.

Intern (Ballerup
Kommune) Ekstern (koncessioner)

    1. Intern driftsmodel som alene indebærer
"facility management".

Intern (Ballerup
Kommune)

Intern (Ballerup
Kommune)

Af præsentationen i bilag 4 (driftsmodeller)  fremgår det, at der både er fordele og ulemper ved
hver af de tre modeller.

Markedsdialogen vil bidrage til en afklaring af den fremtidige strategi og driftsmodel for



Ballerup Super Arena.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ballerup Super Arena skal drives inden for den økonomiske ramme, der eksisterer i dag (medio
2014).

Ballerup Kommunes samlede ramme til drift af Ballerup Super Arena er i dag på netto 5 mio.
kr., fordelt på følgende overordnede udgiftsposter:

Drift af bygningen (facility management) 2,4 mio. kr., som består af følgende:
Håndværkerudgifter, inventar, alarmer, vagt- og sikring, forsikring, skatter og afgifter
samt teknisk servicepersonale.
Øvrige omkostninger 2,6 mio. kr., som består af køb af tid til idræt.

Bilag

5 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for By, Kultur og Erhverv indstiller, at

Det godkendes, at der gennemføres en markedsdialog for Ballerup Super Arena med1.
relevante aktører på området, som skal kvalificere grundlaget for beslutning om
gennemførelse af et EU-udbud og beslutning om fremtidig driftsform.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Sagen først tilgår Kommunalbestyrelsen efter markedsdialogen.

Punkt 9 AVA Musikforening ønsker at bliver godkendt
som forening



Indhold

Sammendrag

AVA (Foreningen for iransk klassisk musik i Danmark) ønsker at blive godkendt som frivillig
folkeoplysende forening. Foreningen arrangerer undervisning/kurser, workshops med
gæstelærer og koncerter inden for iransk klassisk musik. Foreningens lokaler fungerer desuden
som øvelokale for foreningens aktive medlemmer. 

Center for By, Kultur og Erhverv indstiller, at foreningen i stedet registreres som berettiget til
lokaleanvisning.

Baggrund

Folkeoplysningsloven omfatter foreninger, der tilbyder voksenundervisning (aftenskoler) samt
frivillige folkeoplysende foreninger, der tilbyder idræt samt idébestemt og
samfundsengagerende børne- og ungdomsarbejde. Mens aftenskolerne tager udgangspunkt i
undervisning for deltagere, tager de frivillige folkeoplysende foreninger udgangspunkt i
aktiviteter for medlemmerne.

I Ballerup Kommunes Folkeoplysningspolitik er det besluttet, at der anvises lokaler til
foreninger, hvis opbygning, formål og aktivitet opfylder folkeoplysningslovens krav, men
alligevel falder udenfor loven af andre årsager.

Sagsfremstilling

AVA er nystartet med 15 medlemmer, heraf 11 bosiddende i Ballerup Kommune. Foreningen
ønsker godkendelse med henblik på anvisning af lokaler til foreningens aktiviteter og
undervisning.

Det er foreningens formål via foredrag, undervisning, koncerter, kulturelle og sociale
arrangementer at tilbyde musikinteresserede medlemmer at lære og kende til iransk klassisk
musik, skabe forståelse og interesse for iransk klassisk musik og dermed fremme gode
relationer med både danske og øvrige medborgere i Ballerup Kommune og i hele Danmark.

Det fremgår endvidere af foreningens vedtægter, at det sociale liv, lyst til engagement og
medlemmernes medansvar og virke og dermed at deltage aktivt og engageret i samfundslivet
er udgangspunkt for AVA.

Folkeoplysningslovens kapitel 4 omhandler foreninger, der tilbyder undervisning, herunder
foredrag, for voksne. Lovens kapitel 5 omhandler de frivillige folkeoplysende foreninger. Kapitlet
omfatter idræt, samt idébestemt og samfundsengagerende børne- og ungdomsarbejde og
beskriver, hvordan disse foreninger tager udgangspunkt i aktiviteter.

En forening, der tilbyder undervisning og foredrag, kan dermed ikke godkendes som frivillig



folkeoplysende forening efter kapitel 5. For i stedet at kunne godkendes som aftenskole i
henhold til lovens kapitel 4, skal foreningen opfylde krav om udbetaling af cirkulærebestemt løn
og øvrige regler gældende for aftenskoleområdet. AVA har pt. ingen planer om at etablere
aftenskolevirksomhed.

AVA søger om at få godkendt foreningen efter lovens kapitel 5, på baggrund af undervisning
mv., der nærmere hører under lovens kapitel 4.

Det indstilles, at foreningens ansøgning om godkendelse afvises, og at foreningen i stedet
registreres som berettiget til anvisning af lokaler.

Som registreret forening har AVA ingen adgang til at søge tilskud i henhold til
folkeoplysningsloven, men kan få anvist ledige lokaler i det omfang, lokalerne ikke skal
anvendes til folkeoplysende virksomhed.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

2 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for By, Kultur og Erhverv indstiller, at

Ansøgning fra AVA om godkendelse som frivillig folkeoplysende forening afvises.1.
 
AVA registreres som forening berettiget til lokaleanvisning.2.

Beslutning

Indstillingen godkendt



Punkt 10 Foreløbigt program for foreningsmødet den 17.
september 2014

Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalget den 8. april 2014 Punkt 6

Indhold

Sammendrag

Kultur- og Fritidsudvalget afholder møde med de folkeoplysende foreninger den 17. september
2014.

Center for By, Kultur og Erhverv har på baggrund af drøftelser med repræsentanter for
folkeoplysningsudvalget udarbejdet et foreløbigt program for mødet.

Baggrund

Kultur- og Fritidsudvalget har tidligere vedtaget at mødes med de folkeoplysende foreninger
ved et til to møder årligt. Af hensyn til muligheden for at drøfte næste års budget placeres der
så vidt muligt et foreningsmøde i september.

I april 2014 vedtog Kultur- og Fritidsudvalget på Folkeoplysningsudvalgets anbefaling,
at bestyrelsesarbejdet skulle være temaet for dette års foreningsmøde.

Sagsfremstilling

Folkeoplysningsudvalgets repræsentanter har været inviteret til at deltage i planlægning af
foreningsmødet. På den baggrund har Center for By, Kultur og Erhverv afholdt møde med to
interesserede aftenskolerepræsentanter. 

Der var enighed om, at foreningsmødet ikke skal have karakter af et kursus for foreningerne,
men være en mulighed for dialog mellem foreningerne og politikerne.

På baggrund af mødet med de to repræsentanter fra folkeoplysningsudvalget har Center for By,
Kultur og Erhverv indgået aftale med Bjarne Ibsen, professor, forsknings- og centerleder, Institut
for Idræt og Biomekanik om et oplæg om foreningslivets store muligheder og udfordringer nu
og i de kommende år. Derudover er det aftalt med ledere fra fem folkeoplysende foreninger, at
de hver giver et indspark på mellem tre og fire minutter, om foreningens største udfordringer
pt. samt hver formulerer tre anbefalinger til Ballerup Kommune i forhold til indsatser, der kan
udvikle samarbejdet og/eller forbedre foreningslivets rammevilkår.



Derudover vil foreningsmødet blive brugt til en præsentation af budgettet for 2015 med
mulighed for dialog mellem deltagere og politikere.

Det foreløbige program for foreningsmødet ser således ud:

Budget 2015
Foreningslivets udfordringer og muligheder nu og i fremtiden v/Bjarne Ibsen
Foreningernes anbefalinger til Ballerup Kommune v/fem af kommunens foreningsledere

Endelig program samt indbydelse til mødet udarbejdes og udsendes medio august 2014.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for By, Kultur og Erhverv indstiller, at

Det foreløbige program for foreningsmødet den 17. september 2014 tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 11 Renovering af Klub Måløv - anlægsbevilling

Indhold

Sammendrag



I forbindelse med et bygningssyn i Klub Måløv er det konstateret, at en bygning har
sætningsskader, der skal renoveres akut. Reparationen af bygningen kræver afstivning af
bygningen og flytning/genopbygning af køkken og installationer.

Baggrund

I forbindelse med et almindeligt bygningssyn blev det fra Center for Ejendomme konstateret, at
der er sætningsskader i en af Klub Måløvs bygninger.

Sagsfremstilling

Sætningsskaderne på bygningen kræver at bygningen afstives. For at afstivningen kan
gennemføres kræves det, at køkkenet flyttes og genetableres. Flytningen inkl. etablering af
diverse installationer samt indkøb af nyt inventar forventes at koste 180.000 kr.

 Beløb (i 1.000 kr.)

Genetablering af køkken 180

I alt 180

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Der søges om en anlægsbevilling på 180.000 kr. Rådighedsbeløb indarbejdes ved tredje
budgetopfølgning. Det bemærkes, at Klub Måløv i regnskabsåret 2013 havde et overskud, der
oversteg overførselsgrænsen på 5 pct., hvorved et beløb på 891.300 kr. af et overskud
på 1.442.000 kr. ikke blev overført.

Anlægsbevilling

Bevilling

Ønsket bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 180.000 kr.

Tidligere bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 0 kr.

Rådighedsbeløb hentet fra andre projekter 0 kr.

Projektets forventede totaludgift (rådighedsbeløb) 180.000 kr.

Fordeling af rådighedsbeløb og afledte driftsudgifter

(mio. kr.) 2014 2015 2016 2017 2018



Projektets rådighedsbeløb fordelt på år 0,18     

Afledte driftsudgifter på ramme 40.39 under/efter
anlægsprojektet      

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Skoler og Institutioner indstiller, at

Der gives en anlægsbevilling på 180.000 kr. til genetablering af køkken i Klub Måløv på1.
projekt nr. 516335.
 
Rådighedsbeløbet indarbejdes i tredje budgetopfølgning.2.

Beslutning

Indstilles til godkendelse

Punkt 12 Tilbygning til Kulturhus Måløv -
anlægsbevilling

Tidligere behandling

Kommunalbestyrelsen 16. december 2013 Punkt 18

Indhold

Sammendrag

Den planlagte udvidelse af Kulturhus Måløv er færdigprojekteret og der er netop afholdt



licitation. Det endelige projekt søges nu godkendt og samtidig søges om frigivelse af en
anlægsbevilling på 3,7 mio. kr. til gennemførelse af byggesagen.

Baggrund

Da projekteringsbevillingen blev søgt, forudsatte tidsplanen, at projektering og udbud ville være
afviklet i foråret og at byggeriet stod færdigt i efteråret 2014. Der er sket en forskydning,
således at projektering og udbud netop er afviklet, og hvis byggeriet skal stå færdigt i
indeværende år, skal dette igangsættes nu.

Sagsfremstilling

Med baggrund i det af Kommunalbestyrelsen godkendte projektforslag, er der udarbejdet
hovedprojekt for udbygningen af Kulturhus Måløv. Bygningsprojektet og haveprojektet
koordineres.

Projektet har været i licitation hos tre entreprenører og den billigste blev Karl A. Hansen.
Prisen afviger fra det budgetterede, og der søges derfor frigivet en anlægsbevilling på 3,7 mio.
kr. til gennemførelse af projektet.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Der er afsat 4 mio. kr. på projekt nr. 032012, Kulturhus i Måløv, på investeringsoversigten. I
november 2013 blev der frigivet 0,5 mio. kr. til projektering. Der søges nu frigivet 3,7 mio. kr. til
gennemførelse af byggesagen.

Anlægsbevilling

Bevilling

Ønsket bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 3.700.000 kr.

Tidligere bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 500.000 kr.

Rådighedsbeløb hentet fra andre projekter
Projektnummer og projektnavn noteres herunder 0 kr.

Projektets forventede totaludgift (rådighedsbeløb) 4.200.000 kr.

Fordeling af rådighedsbeløb og afledte driftsudgifter

(mio. kr.) 2014 2015 2016 2017 2018

Projektets rådighedsbeløb fordelt på år 4,0     



Afledte driftsudgifter på ramme 40.37 efter
anlægsprojektet  0,05 0,05 0,05 0,05

Bilag

4 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Ejendomme indstiller, at

Hovedprojektet for Kulturhus Måløv godkendes.1.
 
Der gives en anlægsbevilling på 3,7 mio. kr. til udbygning af Kulturhus Måløv, projekt nr.2.
032012 Kulturhus i Måløv. 

Beslutning

Indstilles til godkendelse

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/kultur-og-fritidsudvalget-12-08-2014


